
PROTOKÓŁ Nr LVIII/09
z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie

z dnia 18 czerwca 2009r.

Obrady sesji Rady rozpoczęto o godz. 16.05

Nieobecni w dniu sesji radni: A. Kosiorowski, J. Kotapka, P. Piechowicz. 

Sesję Rady otworzył Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Andrzej Sitarski 
informując, że dzisiejsze posiedzenie Rady zwołano na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2001r. Nr 142, poz.1591 ze zm.) 
w trybie pilnym na wniosek Burmistrza Ścinawy. Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że zgodnie 
z  załączoną do  protokołu  listą  obecności  w  sesji  Rady na 15 członków Rady uczestniczy 12 
radnych, co stanowi quorum przy którym może obradować i podejmować prawomocne uchwały 
Rada Miejska w Ścinawie (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).

O godzinie  16.10 na salę  obrad przybył  Przewodniczący Rady Miejskiej  w Ścinawie  Pan Jan 
Tomasz Kotapka. Na tamten moment aktualna liczba radnych biorących udział w posiedzeniu - 13. 

Od tego momentu przewodniczy on obradom LVIII sesji Rady Miejskiej.  

 Przewodniczący poinformował,  że zgodnie z inicjatywą uchwałodawczą Burmistrza Ścinawy z 
dnia 12.06.2009 r.  w porządku obrad dzisiejszej sesji Rady zawarto punkt dotyczący:

1. Rozpatrzenia projektów uchwał i podjęcie uchwał w  sprawie:
1) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej,
2) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej,
3) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej,
4) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej,
5)  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy  Ścinawa  na  2009  rok  uchwalonego  Uchwałą 
nr XLV/217/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30.12.2008 r.

Sekretarz Miasta i Gminy  w imieniu Burmistrz Ścinawy wniósł do porządku obrad projekt uchwały 
w sprawie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących   fundusz 
sołecki.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej zapytał  Radcy  Prawnego  czy  mimo,  iż  nie  ma  punktu 
ewentualnych  zmian,  który  daje  możliwość  rozszerzenia  porządku  obrad  można  wprowadzić 
wnioskowany projekt?
Radca  Prawny wniosek ten  podlega  głosowaniu,  ponieważ nie  został  złożony  w ustawowym 
terminie.

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  („za”-13,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-  0)  
przyjęto wniosek  Sekretarza Miasta i Gminy i  wprowadzono jako p. pkt 1 projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki.

Ad.1.1)  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących  fundusz sołecki 
z uzasadnieniem. 

W dyskusji głos zabrali:
Radna Krystyna Olszewska w uzasadnieniu została podana kwota średnio na sołectwo 8 400 zł, 
czy kwota ta będzie uzależniona od ilości mieszkańców czy średnio na sołectwo bez względu na 
ilość mieszkańców? 
Skarbnik Gminy cały algorytm jest ustalony w ustawie o funduszu sołeckim, podstawą wyliczenia 
jest liczba mieszkańców sołectw. Podana kwota jest kwotą uśrednioną. 
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Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0-  podjęła uchwałę nr LVIII/295/2009 w sprawie  
wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących   fundusz 
sołecki.

Ad.1.2)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  gruntowej  –  oznaczonej  nr  geodezyjnym 
216/5    w obrębie 2 miasta Ścinawy. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0-  podjęła uchwałę nr LVIII/296/2009 w sprawie  
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej.

Ad.1.3)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  gruntowej  –  oznaczonej  nr  geodezyjnym 
327/6, 327/7, 327/8, 327/9 w obrębie 2 miasta Ścinawy. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0-  podjęła uchwałę nr LVIII/297/2009 w sprawie  
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej.

Ad.1.4)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  gruntowej  –  oznaczonej  nr  geodezyjnym 
491/13 w obrębie 2 miasta Ścinawy. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0-  podjęła uchwałę nr LVIII/298/2009 w sprawie  
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej.

Ad.1.5)   Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  gruntowej  –  oznaczonej  nr  geodezyjnym 
295/2 w obrębie 2 miasta Ścinawy. 

Głos w dyskusji zabrali:
Radna Krystyna Olszewska ostatnia umowa była zawarta na rok, w chwili obecnej zawiera się na 2 
lata, dlaczego?
Inspektor ds. gospodarki gruntami poprzednia umowa została zawarta na rok czasu, żeby został 
wyrównany okres umów wszystkich  najemców,  w taki  sposób,  by kończyły  się  jednakowo dla 
wszystkich, ponieważ jest to jedna działka geodezyjna. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0-  podjęła uchwałę nr LVIII/299/2009 w sprawie  
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej.

Radny Jerzy Sztaba o godz. 1610 wystąpił z wnioskiem formalnym o 5 minutową przerwę w celu 
zwołania posiedzenia Klubu Radnych „Razem dla Gminy”. 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  „jednogłośnie”  przyjęto  wniosek   radnego 
Jerzego Sztaby o ogłoszenie przerwy.
Po przerwie o godz. 1620 wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zadał pytanie dlaczego na projekcie uchwały podpisał się tylko 
Sekretarz, brak jest podpisów Radcy Prawnego i Skarbnika?
Sekretarz Miasta i Gminy szablon tej uchwały jest tak oczywisty, zarówno podstawa prawna jaki i 
kwoty.  Jeżeli  istnieje taka potrzeba możemy to uzupełnić,  jednakże informuję,iż pod względem 
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formalno – prawnym projekt spełnia wymogi. Nie widzę powodu, aby z takich przyczyn nie poddać 
pod głosowanie.   
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Panie  Sekretarzu  uważa  Pan,  że  nie  są  potrzebne  podpisy 
Skarbnika i radcy Prawnego?
Sekretarz Miasta i Gminy nie powiedziałem, że nie potrzeba, proszę, aby Pan nie przypisywał mi 
tego, czego  nie powiedziałem. Państwo jako wielokrotni wnioskodawcy projektów uchwał, które 
Nadzór Wojewody uchylił,  byliście kiepscy.
Przewodniczący Rady Miejskiej  przywołał Sekretarza do raz pierwszy do porządku. 
Sekretarz Miasta i Gminy  wiedza Pana jako osoby, która powinna nabyć wiedzę prawniczą jest 
znikoma.  Na dowód mojej  wypowiedzi  mam uchwałę  przygotowaną przez  Pana,  którą nadzór 
Wojewody  uchylił.  Uchwała,  którą  podpisałem  nie  będzie  pod  względem  formalno-  prawnym 
i merytorycznym uchylona. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przywołał Sekretarza do raz drugi do porządku. 
Radna Krystyna Olszewska co było powodem, że Pani Skarbnik nie podpisała się pod projektem 
uchwały?
Skarbnik  Gminy  wniosła  autopoprawkę  do  przedłożonego  projektu  uchwały,  polegająca  na 
wykonaniu przesunięcia kwoty 8 400 zł z działu 010 rozdziału 01095 paragrafu 4210 do paragrafu 
6060.  Przesunięcie  dotyczy  inicjatyw  sołeckich-  sołectwa  Tymowa,  które  chce  zakupić  kocioł 
centralnego  ogrzewania  do  świetlicy.  Zmieniono  paragrafy,  ponieważ  wartość  kotła  c.o.  jest 
powyżej kwoty 3 500 zł, a  w związku z tym jest to zakup inwestycyjny. 
Radna Krystyna Olszewska proszę przedłożyć taki projekt uchwały.
Skarbnik Gminy zgłaszam ustną autopoprawkę. 
Radna Krystyna Olszewska  poinformowała, że nie będzie głosowała nad czymś czego nie ma.
Sekretarz Miasta i Gminy  dziwi mnie Pani zapytanie, przecież Pani Skarbnik wyraźnie mówiła o 
przeznaczeniu środków.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej   poprosił   Sekretarza   o  opuszczenie  sali.  Sekretarz  nie 
ustosunkował się do prośby. 
Skarbnik  Gminy  wyjaśniła,  że  zmiana  wnoszona  w autopoprawce  jest  tak  drobna,  że  nie  ma 
potrzeby  przygotowywać  dodatkowego  projektu  uchwały.  W sprawach  oczywistych,  jak  ma to 
miejsce w tym przypadku można wnieść ustną autopoprawkę. 
Radna Krystyna Olszewska  skoro zwracacie  się  do Rady o przesunięcie,  uważam,  że jest  to 
konieczne, aby przygotować to w formie pisemnej. 
Sekretarz Miasta  i  Gminy  Pani  Skarbnik  dwukrotnie,  merytorycznie  wypowiadała  się  na temat 
wnoszonej  autopoprawki.  Pani  radna  Olszewska  nie  rozumie  podstawowych  zasad 
funkcjonowania w samorządzie, pomimo wieloletniego doświadczenia. 

Z uwagi na zakłócenia, polegające na zabieraniu głosu przez Sekretarza Miasta i Gminy bez jego 
udzielania  przez  Przewodniczącego  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie 
ogłoszenie przerwy w obradach do dnia 26 czerwca 2009 r. 

W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  „jednogłośnie”  przyjęto  wniosek 
Przewodniczącego Rady Miejskiej o ogłoszenie przerwy w obradach  Rady Miejskiej.

Wobec powyższego Przewodniczący ogłosił  przerwę w obradach sesji  Nr  LVIII  Rady Miejskiej 
w Ścinawie do dnia 26 czerwca 2009 r.  

O godz. 1625 przerwano sesję Rady Miejskiej.

W dniu 26 czerwca 2009 r. Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Jan Tomasz Kotapka 
wznowił obrady przerwanej w dniu 18 czerwca 2009 r. sesji nr  LVIII Rady Miejskiej w Ścinawie. 

Obrady sesji Rady rozpoczęto o godz. 8.30.

Nieobecni w dniu sesji radni: J. Marchewka, P. Piechowicz, M. Stachów. 
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Sesję  Rady  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  Pan  Jan  Tomasz 
Kotapka  .  Po  powitaniu  radnych,  Burmistrza  Ścinawy,  Sekretarza  Miasta  i  Gminy  Pana  Jana 
Przybylskiego, Skarbnika Gminy Pani Marzeny Dawedowskiej – Macho oraz pracowników Urzędu 
poinformował,  że stwierdził,  że zgodnie  z  listą obecności w sesji  Rady na 15 członków Rady 
uczestniczy  12  radnych,  co  stanowi  quorum  przy  którym  może  obradować  i  podejmować 
prawomocne  uchwały  Rada  Miejska  w  Ścinawie  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do 
niniejszego protokołu).

W związku z przerwaniem tydzień temu LVIII  sesji  Rady,  w dniu dzisiejszym będzie jej 
dokończenie. Jesteśmy w punkcie pkt 1 p pkt 5, w którym rozpatrywany będzie projekt uchwały   w 
sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy  Ścinawa  na  2009  rok  uchwalonego  Uchwałą 
nr XLV/217/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30.12.2008 r. 

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Panie  Przewodniczący  nie  można  informować  wnioskodawcę 
o dokończeniu przerwanej sesji  na minutę przed jej rozpoczęciem. Jest to wielki nietakt z Pańskiej 
strony z minuty na minutę proponować wznowienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej termin sesji został wyznaczony na przerwanej sesji. 
Sekretarz Miasta i Gminy owszem został wyznaczony dzień, ale nie została podana godzina. 

Głos w dyskusji zabrali:

Radna Krystyna Olszewska zgłosiła wniosek o pozostawienie w dziale 600 rozdział 60016 kwoty 
60. 000 zł na wykonanie nawierzchni drogi gminnej w Tymowej do kościoła p.w. M B Bolesnej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej Rady Miejskiej w Ścinawie  
Radny Arkadiusz Dąbrowski w imieniu Komisji przedstawił opinię:

„Radna  Krystyna  Olszewska  złożyła  wniosek  o  podtrzymanie  kwoty  60  tys  zł.  Na  zadaniu 
„Wykonanie  nawierzchni  drogi  gminnej  miejscowości  Tymowa do  kościoła  p.w.  M B  Bolesnej. 
Komisja wnioskuje o pozostawienie kwoty 60 tys zł  na zadaniu „Wykonanie nawierzchni  drogi 
gminnej w miejscowości Tymowa do kościoła p.w. Matki Boskiej Bolesnej w dziale 600 rozdziale 
60016. Komisja pozytywnie akceptuje przedłożony projekt uchwały wraz ze złożonym wnioskiem 
radnej K. Olszewskiej wraz z autopoprawką zgłoszoną przez Panią Skarbnik dotyczącą przesunięć 
pomiędzy § 4210- do 6060 – inicjatywy sołeckie na zakup kotła dla sołectwa Tymowa”. 

Sekretarz  Miasta  i  Gminy w  trakcie  odczytywania  wzniosów przez  Przewodniczącego  Komisji 
Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej poprosił,  aby wolniej odczytywał wnioski, ponieważ 
ma  problem  ze  zrozumieniem  jego  dykcji,  ponieważ  chciałby  precyzyjne  usłyszeć  wszystkie 
wnioski Komisji, aby móc ustosunkować się do nich. 

Burmistrz  Ścinawy kwota,  o  której  wspomniała  Komisja  jest  już  6  raz  przesuwana.   Państwo 
doskonale o tym wiecie, że kwota, jaka jest potrzebna na wykonanie drogi to 584 tys zł. Za kwotę 
60 tys. zł, to zadanie nie będzie realizowane. Jeżeli chcecie za wszelką cenę zabrać te środki z 
budowy Centrum Kultury i Turystki wolałbym, ażeby zostały one przekazane na remont drogi na ul. 
Leśnej. Posiadam ofertę wykonaną przez firmę, która wykonywała kanalizację i wodociągi na ul. 
Leśnej, która zamknie się w kwocie 60 tys zł. Jestem za tym, aby przekazać te środki na ul. Leśną. 
W Tymowej za tę kwotę nie zrobimy nic, ponieważ tam należy wymienić grunt, a jest to koszt rzędu 
ok 200 tys. zł. 

O godzinie 8.45 na salę obrad przybyła radna Maria Stachów. Aktualna liczba radnych biorących 
udział w posiedzeniu – 13. 

Radna  Krystyna  Olszewska  Panie  Burmistrzu  jednym  chce  Pan  zabrać,  aby  innym  dać. 
Mieszkańcom Tymowej, tak samo się należy jak mieszkańcom ul. Leśnej. Zlecił Pan projekt, to 
proszę go realizować. Nadal podtrzymuję swój wniosek, aby realizować to zadanie. 
Radny  Andrzej  Sitarski dobrze  by  było,  żeby  mieszkańcy  Tymowej  mogli  użytkować  obiekt 
kościoła, aby nie popadł w ruinę. Warto tę drogę zrobić. Zróbmy tę drogę w innej formie, tak jak na 
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ul. Leśnej, na tej samej zasadzie. Proszę obniżyć koszty wykonania drogi w Tymowej z 600 tys. zł 
do 60 tys. zł i zrobić to na zasadzie takiego utwardzenia, jakie proponuje Pan zrobić na ul. Leśnej. 
Jeżeli jest to dobra technologia, to zastosujmy ją również w Tymowej. Szanujmy mieszkańców wsi.
Burmistrz Ścinawy to, co Pan mówi mija się z prawdą, inna jest miąższość gruntu na ul. Leśnej, 
a inna w Tymowej. Chętnie zaproszę projektanta, który Państwu wytłumaczy, że jeśli chcielibyśmy 
zrobić drogę w Tymowej tą samą metodą, co na ul. Leśną, to ta droga rozjedzie się, ponieważ jest 
inna miąższość gruntu, powstaną od razu koleiny. W związku z tym cena wykonania tej drogi jest, 
aż tak duża. Natomiast do drugiej części wypowiedzi upoważniam Pana Sekretarza. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej to  ja  kieruję  pracami  sesji,  Pan  może  upoważnić  Sekretarza, 
natomiast ja nie udzielam mu głosu. 
Sekretarz Miasta i Gminy zapomina Pan, co jest zawarte w statucie, jest Pan nieobiektywny i w 
taki sposób prowadzi Pan sesję. 

Radny Andrzej Sitarski zgłosił wniosek formalny o ogłoszenie 5 minutowej przerwy.

W wyniku przeprowadzonego głosowania większością głosów („za”-12, 1 osoba nie brała 
udziału w głosowaniu)  przyjęto wniosek radnego Andrzeja Sitarskiego                 o  
ogłoszenie przerwy. 

O godz. 8.50 ogłoszono przerwę. 

Po przerwie o godz. 8.55 wznowiono obrady. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
i Gminy Ścinawa na 2009 rok uchwalonego Uchwałą  nr XLV/217/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie 
z dnia 30.12.2008 r. 

Rada Miejska  w Ścinawie  w obecności  13  radnych uczestniczących w posiedzeniu  –  7  
głosami „za”, „przeciw”-1, „wstrzymało się” - 5 podjęła uchwałę nr LVIII/300/2009      w 
sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2009 rok uchwalonego Uchwałą Nr 
XLV/217/2008 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30.12.2008r.

Wobec zrealizowania porządku obrad  Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie  o godz. 9.00 
zamknął obrady LVIII sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Magdalena Ratajczak  Przewodniczył:

...............................................
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